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Saksnummer: 66/2018 
Emne: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 22. og 23. april ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

Saksnummer: 67/2018 
Emne: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2018   
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Skyttertingets dirigenter for 2018 var Jarle Gården og Anniken Moseng Ryen. Jarle 
Gården deltok på møtet. Kjøreplanen for Skyttertinget ble gjennomgått. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Kjøreplanen for Skyttertinget 2018 ble gjennomgått og tatt til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 68/2018 
Emne: Juryordning for TV-sendinger under Landsskytterstevnet   
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

 
I sak 69/2017 ble det opprettet en jury for TV-sendte finaler på Landsskytterstevnet. Dette 
for å kunne ta endelige avgjørelser i saker hvor det er påkrevd at beslutninger tas snarlig. 
Administrasjonen mener denne ordningen også skal fortsette i 2018.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen vil fortsatt opprettholde ordningen med at det er skyteteknisk komite som 
behandler innkomne protestsaker, med ankemulighet til Norges Skytterstyre. I TV-sendte 
finaler, bør det gjøres unntak når det er påkrevd med avgjørelser innenfor et kort tidsrom. 
Juryen som ble nedsatt i 2017 fikk ved gjennomføring av Konge – og prinsesselag, samt 
Stang- og felthurtigfinalen, fullmakt til å ta endelige avgjørelser. Juryen besto av to personer 
fra Norges Skytterstyre i tillegg til leder fra skyteteknisk komite. Sekretær for juryen var fra 
Skytterkontoret. 
 
Fjorårets jury fungerte godt, selv om det ikke ble situasjoner hvor juryen måtte gripe inn. Det 
at juryen består av to personer (flertall) fra Norges Skytterstyre er viktig, spesielt når 
skytteren blir fratatt muligheten til å anke. Administrasjonen mener det årlig bør fastsettes 
en slik jury framover, og at dette blir gjort senest i styremøte i forkant av LS.  
 
Administrasjonen legger fram forslag til vedtak uten å foreslå kandidater til juryen.       



Vedtak: 
Det opprettes en jury for Landsskytterstevnet 2018 ved gjennomføring av Kongelaget, 
Prinsesselaget og Stang – felthurtigfinalen. Juryen skal bestå av tre personer, og har 
avgjørende myndighet til å treffe beslutninger i forhold til håndheving av regelverket og 
eventuelle protester. Juryens vedtak kan ikke ankes. 
 
Juryen skal bestå av to representanter fra Norges Skytterstyre og en person fra teknisk 
arrangør av Landsskytterstevnet. Skytterkontoret stiller sekretær til juryen. 
 
Følgende oppnevnes til jury under TV-sendinger fra LS 2018: 
Heidi Skaug (leder) 
Jostein Rubbås Risvik 
Nils Olaf Kyllo 
 
Runar Sørensen er juryens sekretær fra administrasjonen i baneskyting, mens Terje Vestvik 
er juryenes sekretær fra administrasjonen for Stang- og felthurtigfinale.  
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 69/2018 
Emne: Program for Norges Skytterstyre under LS 2018   
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Program for styret og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2018 ble gjennomgått. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Program for Norges Skytterstyre på LS 2018 tas til etterretning. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 70/2018 
Emne: Ny samarbeidsavtale mellom Heimevernet og DFS 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 og vedlegg 2 

 
Etter initiativ fra Sjef HV er det nå framforhandlet ny samarbeidsavtale mellom Heimevernet 
og Det frivillige Skyttervesen.  

Samarbeidsavtalen med Heimevernet er svært viktig for DFS. Det er spesielt samarbeid om 
feles bruk av skytebaner og opplæringstiltak som bidrar til å styrke DFS sine bånd til 
Forsvaret.  



Samarbeidsavtalen bygger på gjeldende avtale som ble skrevet i 2005. Endringene er i 
hovedsak følgende:  

- Avtalen er tilpasset Forsvarets nye maler for avtaler. Bakgrunnen for dette er 
likhetsprinsippet og at de skal være søkbare (ved innsetting av metadata).  

- Oppbygging av avtalen er justert slik at de mest brukte samarbeidsområder kommer 
først. 

- Det er skrevet inn nye rutiner for kontakt mellom samlag og distrikter, med nye 
frister for koordinering av aktiviteter.  

- Nytt punkt om at DFS kan etter avtale med HV-distriktene støtte distriktene med 
gjennomføring av skyteinstruktørkurs og/eller skytetrening for skarpskyttere. 

- Avtalen inneholder mer detaljerte bestemmelser vedrørende gjennomføring av 
opplæringstiltak og godtgjørelser. 

- Punkt om ammunisjonsdistribusjon er tatt ut. 
- Det skal ikke lenger leveres navnelister ved skyting på skytterlagenes baner til øving 

og trening, kun oversikt på antall personer og antall skudd. 
- Betegnelser og språk i avtaleteksten er korrigert til nåværende bruk.  

 
Heimevernet har gitt tilbakemelding om at samarbeidsavtalen er godkjent fra deres side, og 
den legges nå fram til godkjenning for Norges Skytterstyre.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner ny samarbeidsavtale mellom Heimevernet og Det frivillige 
Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 71/2018 
Emne: Regnskap per 30. april 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap per 30.04.2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 30.04.2018 til etterretning. 
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 72/2018 
Emne: Budsjettjustering juli 2017 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 

Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med kontorets rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret. Vi legger 
likevel fram sak om budsjettjustering for styret nå som følge av betydelig høyere kostnad for 
miljøpakka.  

Som tertialregnskapet viser er det god kontroll på utgiftene ved utgangen av april måned.  

Avtalen med Frende går fortsatt bra på skytterlagssida. Per 1. juli er det ca. 200 skytterlag 
som har inngått avtale med Frende, og det er gitt tilbud til ytterligere ca. 120 skytterlag som 
følges opp videre. Den private delen går fremdeles tregt selv om kundemassen er tredoblet 
fra det lave tallet i fjor. Frende har nå gjort en avtale med franchise-selskapene sine om mer 
aktiv kontakt med DFS-medlemmer for å kunne gi flere tilbud om forsikring. Vi ligger i god 
rute til å nå budsjettmålet for markedsinntekter i år, men vi har som mål å komme over. 

Anbudene på miljøpakkeprosjekt i Eidsberg og Frosta er over budsjett og overførte midler fra 
2017 på til sammen kr. 5.700.000 (5.550.000+150.000). Totalt er anbudene på 5,3 mill. kr. 
Det er satt av 150.000 til tilleggsarbeid, i tillegg kommer ca. 500.000 i prosjektering og adm. 
med oppfølging. Overskridinga dekkes gjennom å redusere utgifter til teknisk bistand og 
bidrag til kjøp av grunn. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 

Post Tekst 
Budsjett 

2018 
Justert  

budsjett Endring 

   

 +=økt utgift/red innt 
 -= økte inntekt/red utg 

UTGIFTER  
   

5 Anleggsavdelingen    

 
Teknisk bistand      1 000 000            900 000                -100 000  

 
Bidrag til kjøp av grunn         400 000            250 000                -150 000  

 
Miljøpakka, inkl. overført fra 2017      5 700 000         5 950 000                  250 000  

 
SUM kontroll                              0  

 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 73/2018 
Emne: Rangerings- og omskytingsregler ved lagskytinger 
Kompetanse: Jf. Kapittel 10 

 
Saken drøfter endring knyttet til rangering og omskytingsregler for lagskytinger på 
Landsskytterstevnet. 
 
Bakgrunn for saken: 
LS-utvalget: 
LS-utvalget for 2016 fremmet forslag om at det burde innføres ytterligere rangeringsregler i 
både baneskyting og feltskyting. Dette for å unngå unødig tidsbruk med omskytinger. 
Bakgrunnen for LS-utvalgets forslag var at omskytinger tidsmessig er vanskelig å beregne, og 
at det både på Landsskytterstevnet og generelt på andre stevner går ut over gode 
premieseremonier. Med innføring av flere klasser og mesterskap (i 2017 Eldre junior bane og 
felt + klasse 2 felt), vil tidsplanen på LS bli ytterligere mer krevende. 
 
LS-utvalget foreslo at man i tillegg til dagens rangering av innertiere i finalen i baneskyting og 
innertreff i finalen i feltskyting, kunne benytte innertiere og innertreff fra innledende 25-
skudd og 30-skudd for å skille skytterne. Det vil si at ved likhet etter innertierregel i 
baneskyting, kunne man rangere etter antall innertiere på 25 skudd. På 100 meter kunne 
man likevel fått omskytinger, spesielt i veteranklassene og eldre rekrutt, mens dette hadde 
vært svært lite sannsynlig om man i tillegg rangerte etter siste serie og framover. 
 
LS-utvalget mente dette ikke gikk ut over rettferdighetsprinsippet, da et slikt system også 
ville tilgodese innledende skyting i større grad ved likhet.  
 
DFSU og Norges Skytterstyre 
Administrasjonen sendte sak om rangeringsregel til drøfting i DFSU. Saken ble tatt opp i 
Norges Skytterstyre i sak 3/2017, der det ble flertall for utsettelse av saken. DFSU drøftet 
prinsipielle spørsmål vedrørende omskytinger i sak 9/2017, og vedtok der at 
administrasjonen måtte bruke mer tid på ulike løsninger.    
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjon har vært enig i LS-utvalgets synspunkt i denne saken, og at omskytinger i seg 
selv bidrar til å forlenge tidsbruken. Administrasjonen mener også at omskytinger, spesielt i 
ungdomsklassene, kan medføre en dårlig opplevelse for de som taper kampen i omskyting. 
Et godt regelverk, hvor man i større grad får uttelling for god innledende skyting (innertiere 
og innertreff) vil rettferdiggjøre å fjerne nesten 100% av dagens omskytinger. 
Både arrangør/publikum og premieseremonier blir «offer» for at slike omskytinger tar tid. 
Selv i en omskyting om Skytterkonge/Skytterdronning, har man opplevd at flere velger å 
reise fra arenaen, enn å vente på omskyting og senere premieseremonier.  
 
Administrasjonen ser imidlertid at omskytinger har hatt en stor plass i DFS, og for mange vil 
det føles drastisk å gjøre vedtak om å fjerne omskytingene i alle øvelser. Administrasjonen 
mener derfor det i første omgang kunne vært gjennomført for lagskyting/samlagsskytinger.  
 



Administrasjonen vil foreslå et nytt regelverk for å unngå omskytinger i 
lagskytinger/samlagsskytinger. Der slik at om flere lag er like med hensyn til poeng og etter å 
bruk av inneretierregel samlet på hele laget, så vil det laget som var best før siste skytter gå 
foran.  
 
Eksempel; To lag har etter tre skyttere 298 poeng, hvor av det ene blir rangert foran med 16 
innertiere, mens det andre har 14 innertiere. Ankermann på laget med 14 innertiere får 100 
poeng med 7 innertiere. Deretter anvises laget som har 16 innertiere. Skytteren får 100 
poeng med 5 innertiere. Ettersom laget var rangert best foran siste skytter går de foran i 
rangering. Dette er enkelt å forstå for publikum og speaker, blir det likt etter anvisning av 
laveste skivenummer, vinner det laget med lavest skivenummer for ankermannen/kvinnen. 
Det er størst press på skytteren som har det beste utgangspunktet, således kan dette 
forsvares. 
 
Det at administrasjonen foreslår et slikt system for lagskyting/samlagsskytinger, er fordi det 
er omskytinger i lagskytinger som tar mest tid. Når flere skyttere skal gjøre seg klare, minst 8 
i lagskytinger med omskyting, tar det fort mye tid. I en stram tidstabell er dette tidskritisk.  
 
For ungdommer som kommer i en omskyting i lagskyting, kan det trolig også oppleves som 
et enda større press å bli den skytter som «ødelegger» for laget i en omskyting. Da er det 
bedre med et regelverk som alle må forholde seg til, men som selvsagt det alltid vil være 
noen som mener er urettferdig. 
 
Administrasjonen har drøftet flere ulike varianter, eksempelvis at den skytter som er best på 
ankeretappen vinner. Men der har vi etter vurderinger funnet at ovenstående løsning er 
bedre. Om man ønsker å utvide ordningen til også å gjelde individuelle finaler, vil det også 
være logisk å videreføre regelverket for lagskytinger. Den som er best rangert før finalen, blir 
best ved likhet etter innertierregelen i finaleskytingen. I denne omgang vil likevel 
administrasjonen kun foreslå dette for lagskytingene, og slik gjeldende allerede for årets LS i 
Stjørdal. 
 
Administrasjonen mener regelverket i første omgang kun skal knyttes til LS.  
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
 
Skytterbokas 10.412, nest sist avsnitt gis følgende ordlyd: 
I lagskyting/samlagsskytinger skal det ved lik poengsum, rangeres etter innertierregelen på 
alle tellende skudd. På Landsskytterstevnet skal det ved fortsatt likhet rangeres slik at det lag 
som var best rangert før ankeretappen, dvs. før siste skytter skjøt, blir beste lag. Ved fortsatt 
likhet rangeres det lag foran som var best før 3. etappe. Ved fortsatt likhet rangeres det lag 
som var best før 2 etappe. Ved lik rangering på alle etapper arrangeres eventuell omskyting. 
 
Eksempel: 
To samlag har 299 poeng før ankeretappen. Det ene laget har 13 innertiere, mens det andre 
laget har 12 innertiere. Laget med 13 innertiere rangeres således til beste skivenummer før 
ankeretappen. Ankeretappen blir slik at begge skyter 100 poeng, men laget som hadde 12 
innertiere fra før får 7 innertiere, mens laget med 13 innertiere fra før får 6 innertiere. Begge 



lag ender således på 399 poeng med 19 innertiere. Laget med 13 innertiere før ankeretappen 
rangeres foran fordi de var best rangert før ankeretappen.  
Tidspunkt for når regelverket gjøres gjeldende: 
Regelverket gjøres gjeldende umiddelbart og bekjentgjøres før lagskytingene på LS 2018 
gjennomføres.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens regelverk enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 74/2018 
Emne: Informasjonsbrosjyre til politikere 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Presidenten har tatt initiativ til at administrasjonen får utarbeidet en brosjyre tilpasset den 
nye formålsparagrafen vår. Informasjonsbrosjyre skal være spesielt tilegnet politikere eller 
andre beslutningstakere på vegne av DFS. Dette skal bli en kortfattet innføring i hva DFS sin 
samfunnsrolle er og hvordan vi gjennomfører våre aktiviteter i tråd med den nye 
formålsparagrafen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med en informasjonsbrosjyre spesielt 
tilegnet politikere og andre beslutningstakere i samfunnet. Brosjyren skal være ferdigstilt 
innen 1. oktober.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 75/2018 
Emne: Stikkprøvekontroll av sponsoravtaler 
Kompetanse: Jf. Kapittel 14 

 
Skyttertinget vedtok nye markeds- og rettighetsbestemmelser i sak 15/2016. 
 
Det nye reglementet ble vedtatt for ett år siden, og trådte i kraft 1/1-2017. Det skal således 
være godt kjent i skytterlag og samlag, og det er informert om det på nett, i NST og i e-post 
til skytterlagene.  
 
DFS sentralt har etter § 14-8 innsynsrett i markedsavtaler som samlag eller skytterlag har 
inngått. I første omgang har vi fått tilsendt kopi av noen markedsavtaler for å se om disse er i 
samsvar med regelverket.  
 
Avtalene som er mottatt er innenfor regelverket, men kvaliteten varierer. Administrasjonen 
vil gi tilbakemeldinger om mangler, og/eller om noe bør presiseres i forhold til regelverket. 



Det gis en frist for korrigering av avtaler. Dersom dette ikke følges opp, håndteres saken 
videre i samsvar med gjeldende regelverk. Generelt vil vi sterkt anbefale å bruke 
avtalemalen fra DFS, som sikrer at avtalene er iht. regelverk.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for videre oppfølging av regelverket for 
markedsavtaler. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 76/2018 
Emne: Lønnsoppgjøret 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400  

 
Lønnsoppgjøret i staten for 2018 er avsluttet og har en beregnet ramme på 2,8 %. I tillegg 
kommer ca. 0,3 % i overheng fra i fjor. 

Med virkning fra 1. mai gis det et tillegg på 1,25 prosent på hovedlønnstabellen.  

Det er videre satt av 1,9 % av lønnsmassen til lokale forhandlinger med virkning fra 1. juli 
2018 (utgjør 0,95 % for året 2018). For Skytterkontoret utgjør dette ca. 138.000 kroner for 
ansatte utenom ledelsen. Ledelsen har gjennomført lokale forhandlinger med 
Skytterkontorets Personalforening, og fordelt lønn innenfor avsatt ramme.  

Skytterkontorets ledelse inngår ikke selv i de lokale forhandlinger. Presidenten er av styret 
gitt fullmakt til å forhandle om eventuelle tillegg for ledelsen (sak 65/2004).  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2018 til etterretning.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

  



Saksnummer: 77/2018 
Emne: Ankesaker Landsskytterstevnet i Stjørdal 
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

 
Norges Skytterstyre behandlet to ankesaker under Landsskytterstevnet i Stjørdal. 

1. Skytter Liv Kirsti Gabrielsen med skytter ID 103960, har anket avgjørelse i skyteteknisk 
komite angående manglende skudd på 10-skudd i klasse 3. Skive kontrollert og funnet i 
orden av Kongsberg Target Systems.  

2. Skytter Asbjørn Hestad i klasse V73, med skytter ID 915918, har anket avgjørelse i 
skyteteknisk komite angående ønske om å skyte hold 3 i feltskyting på nytt. Skytter mener 
han fikk for liten tid til klargjøring.  
 
Vedtak: 
Ankene tas ikke til følge. 
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